
  

Årsmøde 2022 i De Frivilliges Hus - Stationen 
Tirsdag d. 10. maj 2022.  

 
Referat: 
 
 
1. Velkomst 

Pernille Cornelius byder velkommen og takker for det store fremmøde. Inden start på det formelle 
program blev den nuværende bestyrelse og det tilstedeværende personale præsenteret. 
 
 
 

2. Valg af dirigent 

• Dannie Larsen (FRISE) vælges. 
Det konstateres, at årsmødet er rettidigt indkaldt ved annoncering i dagspressen 
samt udsendelse af mail. Ingen indvendinger til at indkaldelsen er kommet pr. mail 
og ikke pr. brev som beskrevet i vedtægterne. 
Årsmødet er hermed beslutningsdygtigt. 
 
Dorthe Kristensen Høgh, (De Frivilliges Hus – Stationen) vælges som referent. 
Maria Kudsk Borghus (De Frivilliges Hus - Stationen) og Ea Landerholm (De 
Frivilliges Hus - Stationen) vælges som stemmetællere.  

 
På årsmødet var der 19 gyldige stemmer til stede (ud af 159 medlemmer) 
 

 
 

3. Beretning fra formanden 
Bestyrelsesformand Pernille Cornelius beretter om et 2021 med overskrifterne Corona og 
sammenlægning: 
 
”De Frivilliges Hus var som de fleste fællesskaber og arbejdspladser flere gange i løbet af 2021 
påvirket af Corona restriktioner, såsom lukning af De Frivilliges Hus og begrænset mulighed for at 
mødes i grupper. Året startede med et hus, der var lukket for alle foreninger mens medarbejderne 
enten arbejdede hjemmefra eller var fordelt rundt i huset. Restriktionerne blev gradvist lempet i løbet 
af foråret, så vi endelig kunne åbne op igen.  
 
Årets helt store organisatoriske og centrale begivenhed var forslaget om at sammenlægge De 
Frivilliges Hus med de kulturelle aktiviteter fra Borgerhuset Stationen. Bestyrelsen i De Frivilliges Hus 
anbefalede en sammenlægning, hvilket som bekendt blev godkendt på årsmødet.  
 
De Frivilliges Hus fik via Viborg Kommune del i statslige midler, der skulle udmøntes i arrangementer 
og tiltag for socialt udsatte på bagkanten af Corona. Disse midler gav os mulighed for at nå ud til 
mange ensomme og udsatte mennesker. Der blev bl.a. afholdt fællesspisninger, ture til Fårup 
Sommerland, juletræsfester i samarbejde med Fællessekretariatet, inviteret til koncerter samt 
udviklingsprojektet Kreativ Kunst Café. 
 
De Sociale medier blev, sammen med telefonopkald og mails til foreningerne, vores primære 
kontaktflade til de frivillige organisationer, udsatte grupper og ensomme. Dog lykkedes det os at holde 
adskillige oplæg for vores samarbejdspartnere, netværk og andre interessenter. 
 
2021 blev også året, hvor vi sagde goddag til ensomhedskoordinator Andreas Laustsen og goddag til 
koordinator for gruppetilbud Maria Kudsk Borghus, der trådte til da Dorrit Nørgaard valgte at stoppe. 
 
Husets daglige leder Mikkel Smed søgte nye udfordringer og stoppede med udgangen af maj måned. 
På grund af den foranstående sammenlægning blev det ikke muligt at ansætte en ny daglig leder før 1. 
januar 2022. Andreas Laustsen fik derfor en delt rolle, som konstitueret leder og 
ensomhedskoordinator fra 1. juni 2021 og året ud. 
 



  
Vi er stolte af De Frivilliges Hus, der trods Corona og nedlukninger har formået at 
invitere ind, skabe nyt og bygge fællesskaber” 
 
 
 
På opfordring fra Dannie Larsen bliver der åbnet op for evt. kommentarer til formandens beretning. 
 
Ismail Hussein fra Viborg Internationale Forening tilkendegiver, at sammenlægningen er en drøm, der 
er gået i opfyldelse. ”Det er blevet et dejligt hus, og her er skønt at være”.  
 

 
4. Fremlæggelse af regnskab 2021 

Daglig leder Kristina Winther Larsen fremlagde regnskabet for 2021 
 
2021 ender ud med et overskud på kr. 284.720 i plus fra 2021, og en egenkapital, der med dette 
overskud ender ud på kr. 1.464.691. 
 
Vi skal som Frivilligcenter ikke lave overskud på økonomien. Årets overskud 2021 kan tilskrives brug 
af færre lønmidler og færre aktiviteter på grund af Corona.  
 
Pernille Cornelius tilføjer ligeledes at regnskabet jo helst skal gå i nul, men at man i en årrække i De 
Frivilliges Hus har sparet op til sammenlægningen til gavn for det nye hus. 
 
Inden sommerferien vil husets foreninger blive inviteret ind til workshops med henblik på at komme 
med ønsker til det kommende hus.  
 
 

5. Indkomne forslag 
 

 
De i vedtægterne fremhævede ændringer og formuleringer blev alle godkendt på mødet med samtlige 
19 stemmer.  
 
I forhold til §4 stk. 2 – opstilling til bestyrelsen 4. afsnit blev ændringerne vedtaget med forslag om 
praksisændring, så opstillingsblanketten fremadrettet sendes ud sammen med indkaldelsen. De 
Frivilliges Hus – Stationen tager dette til efterretning.  
 
Ud over dette blev der fra Kulturelt Samråds side stillet forslag om ændring af formulering i §4 stk. 1, 
3. afsnit således at der fremadrettet står:  
 
”Med kulturelle foreninger menes frivillige foreninger eller organisationer, der – som formål – 
arrangerer eller formidler kulturelle aktiviteter, der henvender sig til offentligheden, og som opfylder 
Kulturelt Samråds formålsparagraf og regler for økonomisk tilskud” 
 
Ændringen kan ikke vedtages på dette årsmøde, og Kulturelt Samråd bærer den derfor med til 
godkendelse på næste årsmøde. 
 
Der blev ligeledes fra Kulturelt Samråds side stillet forslag om at titlen ”Formand” fremadrettet rettes 
til ”Forperson” Også dette ændringsforslag bæres med til næste årsmøde.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  
 

 
6. Valg til bestyrelsen  

 
Følgende blev valgt: 

 
De sociale foreninger: 
Pernille Cornelius er først på valg i 2023 
Henrik Lillesø blev valgt for 2 år 
 
De kulturelle foreninger: 
Ismail Hussein, Viborg Internationale Forening blev valgt for 1 år 
Søren Agersnap, Historisk Samfund blev valgt for 2 år 
 
Suppleanter: 
Da der ikke er opstillede kandidater, er der således to vakante pladser som suppleanter.  
  

 
7. Eventuelt 

 
Der blev stillet spørgsmål om hvordan man bliver registreret i den omdelte folder om De Frivilliges Hus 
– Stationen. Dette gøres ved at rette henvendelse til os på viborg@stationen.dk eller ringe til os på 
2041 7925. Det samme kan gøres, hvis der er ændringer til foreningsoplysningerne på hjemmesiden.  
Der var også rettelser til enkelte foreningsoplysninger i folderen. 

 
Ligeledes blev der stillet spørgsmål om kriterierne for at låne husets lokaler.  
For at gøre dette skal foreningen være medlem af De Frivilliges Hus – Stationen. Et medlemskab 
kræver, at foreningen enten er medlem af kulturelt Samråd i Viborg Kommune, eller også skal 
foreningen/netværket være berettiget til at søge §18 midler gennem Viborg Kommune. 
 
Medlemskabet af De Frivilliges Hus – Stationen er gratis, og kræver kun oprettelse i vores 
bookingsystem. 
 
Anders Kristensen – Kulturelt samråd opfordrer til, at vi lærer at bruge hinanden, og går ud og spreder 
budskabet om, at vi nu er flyttet sammen. Vi skal lære at bygge sammen og ikke spurte afsted.  
 
Pernille sluttede årsmødet af med en stor tak for samarbejdet til de afgående bestyrelsesmedlemmer 
Louise Giandrup, Steffen Grøne og Søren Gytz Olesen. 
 
Søren Gytz Olesen kvitterer med en tak for 4 gode år, der har bragt meget godt med sig, herunder en 
ekstra lille familie. Han kommer med en venlig opfordring til den nye bestyrelse om, at lade bestyrelsen 
tage sig af de overordnede ting, og lade de ansatte tage sig af den daglige drift.  
 
 

 
Tak for et godt Årsmøde 2022! 
 
 
 
Viborg, den 11. maj 2022 
 
 
______________________________ ______________________________ 
Dannie Larsen   Pernille Cornelius 
FriSe    Bestyrelsesformand 
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